
اخبار كشور
صفحه 11
دوشنبه ۴ دی 1۴۰۲
11 جمادی الثانی 1۴۴۵ - شماره ۲۳۴۷۷

به میزبانی وزارت امور خارجه کشورمان؛

هفدهمین جلسه ستاد هماهنگی روابط اقتصادی خارجی 
برگزار شد

هفدهمین جلسه ســتاد هماهنگی روابط اقتصادی خارجی در سال 
جاری به میزبانی وزارت امور خارجه با دســتورکار راهکارهای توسعه 

اقتصاد دریامحور برگزار شد.
هفدهمین جلسه ستاد هماهنگی روابط اقتصادی خارجی در سال جاری به 
میزبانی وزارت امور خارجه و ریاســت مهدی صفری معاون دیپلماسی اقتصادی 
وزیر امور خارجه با دستور کار راهکارهای توسعه اقتصاد دریامحور با بهره گیری از 
ظرفیت هــای روابط اقتصادی خارجــی و با حضور نمایندگان اســتانداری های 
اســتان های ساحلی، ســازمان بنادر و دریانوردی کشور، سازمان شیلات و وزارت 

جهاد کشاورزی برگزار شد.
در ابتدای جلسه معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه به ذکر اهمیت 
موضوع اقتصاد دریا محور و دلایل اختصاص هفدهمین جلسه ستاد هماهنگی روابط 
اقتصادی به این موضوع پرداخت و از مدیران سازمان های ذی ربط دعوت نمود تا 
گزارش های اقدامات، اهداف و برنامه های خود را در پیشبرد این مهم ارائه نمایند.
علی اکبر صفایی مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی کشور با اشاره به ابلاغ 
سیاســت های کلی اقتصاد دریا محور توسط مقام معظم رهبری به دستگاه های 
اجرائــی افزود: در این زمینه با ایجــاد کارگروه های تخصصی و طراحی قوانین و 
مقررات و تدوین آئین نامه ها امیدواریم طی چند ماه آینده سند ملی توسعه دریا 

محور تصویب و اجرائی شود.
وی در ادامه به فعالیت های اصلی در اقتصاد دریا شــامل انرژی و مواد خام، 
محصولات غذای دریایی، گردشگری، کشتی  سازی و حمل ونقل و لجستیک اشاره 
کرد و افزود: در حال حاضر با تدوین چندین ســند پشتیبان شامل سند آمایش 
ســرزمینی، مطالعات مدیریت مناطق ساحلی، برنامه توسعه فضای دریایی، طرح 
توسعه پایدار و... و ۱۰ کارگروه تخصصی در زمینه های حمل ونقل، صنایع و معادن، 
سرمایه انســانی، فرهنگ و گردشگری، انرژی و... و طراحی ۳۱ برنامه اجرائی در 

آستانه تشکیل ستاد اجرائی سیاست های ابلاغ شده قرار داریم.
در بخش دوم نشست قربان زاده معاون سازمان شیلات با ارائه گزارشی به روند 
رو به رشــد تولید، تجهیز و توسعه زیرساخت های مورد نیاز در حوزه شیلات طی 
یک سال گذشته اشاره کرد و افزود: با برنامه ریزی و هدف گذاری دقیق طی نه ماه 

ابتدائی سال جاری رشد ۱۴ درصدی را در این حوزه شاهد بوده ایم.
در ادامه نشست معاونان استانداری های استان های ساحلی کشور با اشاره به 
فرصت ها، محدودیت ها و ظرفیت های موجود در حوزه های کاری خود، راهکارهای 
عملی و اجرائی پیشنهادی خود را جهت تسهیل و توسعه زیرساخت های اقتصاد 
دریا در زمینه های حمل ونقل، صید، پرورش آبزیان، صادرات محصولات دریایی و 

جذب سرمایه گذاری خارجی ارائه کردند.
در پایان مهدی صفری معاون دیپلماســی اقتصادی وزیر امور خارجه مجدداً 
بر ضرورت تعریف یک چشــم انداز دقیق، شفاف و قابل اجرا تاکید نمود و اظهار 
داشت با هدف گذاری نقطه به نقطه باید در پی افزایش ظرفیت ها، جذب سرمایه 

و در نهایت افزایش بهره وری در حوزه اقتصاد دریامحور باشیم.
ایشان همچنین تمرکز بر توسعه همه جانبه در حوزه شیلات را به دلیل بازدهی 
اقتصادی مناسب از اولویت های مهم در این زمینه دانست و اضافه کرد: با آموزش 
و به کارگیری روش های نوین، تسهیل قوانین و مقررات و در نظر داشتن زمان به 
عنوان یک عنصر مهم و تعیین کننده باید در پی رسیدن به بهترین نتیجه ممکن بود.
صفری همچنین از آمادگی کامل وزارت امور خارجه در کمک و تسهیل امور 
جهت اجرای سیاســت های ابلاغی خبــر داد و ابراز امیدواری کرد با هماهنگی و 
همکاری همه دســتگاه های ذی ربط شاهد رشد و توسعه همه جانبه در این حوزه 

باشیم.
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی:

 وزیر علوم استعفای رئیس سازمان سنجش 
را نپذیرفت

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: تا جایی که اطلاع دارم وزیر 
علوم استعفای رئیس سازمان سنجش آموزش کشور را نپذیرفته است.

به گزارش ایرنا، حجت الاسلام عبدالحسین خسروپناه در حاشیه مراسم تقدیر 
از برگزیدگان فراخوان ایده اعتکاف دانشــجویی که یک شنبه در نهاد نمایندگی 
مقام معظم رهبری برگزار شد، درخصوص اینکه آیا وزیر علوم، استعفای رئیس 
سازمان سنجش را پذیرفته است یا خیر اظهار داشت: تا جایی که من اطلاع دارم 

وزیر علوم استعفای وی را نپذیرفته است.
وی افزود: رئیس ســازمان سنجش استعفا داده که البته کار درستی نبوده 
اســت. در اختلاف پیش آمده باید حلم ورزی می کــرد تا به نتیجه و جمع بندی 
نهائی برســد. اینکه هر مدیر و مســئولی نظری داشته باشد و نظرش سریع به 
اجابت نرســد که نباید استعفا دهد. اگر رئیس سازمان سنجش بر استعفایشان 
اصرار داشــته باشد و وزیر علوم نیز استعفای وی را بپذیرد، طبیعتاً وزیر شخص 

دیگری را جایگزین می کند.
واکنش رئیس سازمان سنجش به تکذیب استعفایش

به گزارش خبرگزاری فارس، رئیس ســازمان سنجش آموزش کشور در پی 
احکام بازگشت به تحصیل داوطلبان مشکوک به تقلب که توسط یکی از شعب 
دیوان عدالت اداری صادر شــده  اســت، روز ۲۷ آذر از ریاست سازمان سنجش 
اســتعفا کرد و در نامه ای تاکید کرد که سازمان سنجش عملًا توانایی اجراء این 
حجم از برگشــت به تحصیل متقلبان کنکور را ندارد و برهمین اســاس تصمیم  
به کناره گیری از ریاســت ســازمان گرفته تا شرایط برای فرد دیگر برای اجرای 

احکام صادر شده، فراهم شود.
پورعباس روز یک شــنبه در واکنش به خبر عدم تایید استعفای وی توسط 
وزیر علوم،  تحقیقات و فناوری گفت:» از لحظه ای که از سازمان سنجش خارج 

شده ام تاکنون هیچ تماسی از سوی وزارت علوم با بنده گرفته نشده است.«
وی با بیان اینکه از ســاعت ۱۱ صبح ۲۷ آذر ۱۴۰۲ تمام مســئولیت های 
سازمان سنجش را واگذار کرده، تاکید کرد که از صبح ۲۷ آذر ۱۴۰۲ هیچ گونه 
مسئولیتی در قبال سازمان سنجش آموزش کشور به عهده ندارد و هیچ تماس 

و ارتباطی هم با سازمان برقرار نکرده  است.
امیر سرتیپ حیدری تشریح کرد

سه اصل مهم
در فرماندهی نیروی زمینی ارتش

فرمانده نیروی زمینــی ارتش گفت: ولایت محــوری، عدالت محوری و 
شایسته ســالاری، ســه اصل مهم در فرماندهی نیروی زمینی ارتش است و 

طرح های ۳۱ گانه  لبیک به عنوان اصول فرعی فرماندهی شمرده می شوند.
 امیر ســرتیپ کیومرث حیدری در آیین چهارمین جشــنواره تجلیل از معاونین، 
فرماندهان و متولیان برتر طرح های لبیــک یا امام خامنه ای عزیز )مدظله العالی( که با 
حضور فرماندهان قرارگاه ها در ســتاد نزاجا و به صورت وبیناری در سراسر کشور برگزار 
شــد، به اصول فرماندهی نزاجا پرداخت و اظهار کــرد: ولایت محوری، عدالت محوری و 
شایسته ســالاری، ســه اصل مهم در فرماندهی نیروی زمینی ارتش است و طرح های 

۳۱گانه  لبیک به عنوان اصول فرعی فرماندهی شمرده می شوند.
وی تصریح کرد: در ارتش اســلام یک فرمانده باید در سه نقش ظاهر شود؛ اولین 
نقش، نقش فرمانده نظامی اســت که باید عزل و نصب کند، دستور جنگ صادر کند و 
برنامه نظامی داشته باشد. نقش دوم، نقش یک پدر در زیرمجموعه خود است و از روزی 
که فرمانده شد، باید به زیرمجموعه اش مانند فرزندش نگاه کند. نقش سوم، نقش رهبری 

است و یک فرمانده باید به فکر دنیا و آخرت کارکنان خود باشد.
فرمانده نیــروی زمینی ارتش با تأکید بر حرکت روبه جلوی یگان ها در ســاخت 
خانه های شخصی بیان داشت: بنا بر منویات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( هر یک 
از کارکنان نیروی زمینی ارتش در هنگام بازنشســتگی باید صاحب یک خانه  شخصی 
باشــند، در همین راستا احداث منازل شــخصی در کنار منازل سازمانی برای کارکنان 
نزاجا یک تکلیف اســت و این نهضت با موفقیّت تمام در شهرها یکی پس از دیگری در 

حال پیشرفت است.
گفتنی اســت در این آیین مجموعاً از ۳۱۳ نفــر از معاونین، فرماندهان و متولیان 

برتر طرح های لبیک یا امام خامنه ای عزیز )مدظله العالی( در سراسر کشور تجلیل شد.

درمکتب امام

تبعیت از حضرت مسیح)ع( بکنید
مقام بزرگ مسیح)ع( این اقتضا را می کند که اعتراض کند به ظالم. 
ظالم را از ظلمش بازدارد. شــما هم که روحانیت مسیح)ع( هستید و 
ملت ها هم که تابع حضرت مسیح)ع( هستند، آن ملت ها هم باید تبعیت 

از حضرت مسیح)ع( بکنند.
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بهادری جهرمی در گفت وگو با کیهان:

اولویت نخست دولت در سیاست خارجی
اقتصادی است

امیر حاتمی:

اگر مقاومت فلسطین از سامانه پدافند هوائی برخوردار بود
شرایط دیگری در غزه حاكم می شد

مشاور فرمانده معظم کل قوا در امور ارتش گفت: اگر رزمندگان مقاومت فلسطین 
از تعدادی سامانه پدافند هوائی برخوردار بودند و رژیم صهیونیستی احساس می کرد 
که تعدادی از هواپیماهای آنها می تواند هدف قرار گیرد، شرایط دیگری در غزه حاکم 
می شــد اما با این وجود رزمندگان فلسطینی در جبهه زمینی توانسته اند جنایتکاران 

رژیم صهیونیستی را زمین گیر کنند.
امیر ســرتیپ امیر حاتمی، مشاور فرمانده معظم کل قوا در امور ارتش در جشنواره دانش 
و پژوهش امام علی)ع( نیروی پدافند هوائی ارتش جمهوری اســلامی ایران، با اشاره به بخشی 
از بیانیه گام دوم انقلاب مبنی بر اینکه »این راه طی شده، با همه اهمّیّتش فقط یک آغاز بوده 
اســت و نه بیشتر. ما هنوز از قلّه های دانش جهان بسیار عقبیم؛ باید به قلّه ها دست یابیم. باید 
از مرزهای کنونی دانش در مهم ترین رشــته ها عبور کنیم. ما از این مرحله هنوز بسیار عقبیم؛ 
ما از صفر شروع کرده ایم. عقب ماندگی شرم آور علمی در دوران پهلوی ها و قاجارها در هنگامی 
که مســابقه علمی دنیا تازه شــروع شده بود، ضربه  سختی بر ما وارد کرده و ما را از این کاروان 
شتابان، فرسنگ ها عقب نگه داشته بود. ما اکنون حرکت را  آغاز کرده و با شتاب پیش می رویم 
ولی این شــتاب باید ســال ها با شــدّت بالا ادامه یابد تا آن عقب افتادگی جبران شود«، اظهار 
داشت: تا به امروز در دنیا سه انقلاب صنعتی اتفاق افتاده است که در حال حاضر ما در آستانه 

انقلاب صنعتی چهارم هستیم.
وی خاطرنشان کرد: انقلاب صنعتی اول قرن هجدهم میلادی آغاز و مکانیزه شدن صنایع 
را در نوردید و در زندگی بشــر تغییرات اساســی ایجاد شد. در انقلاب صنعتی دوم نیز اتفاقات 
بزرگی رخ داد و کشــاورزی، بهداشــت و درمان پیشــرفت کرد؛ درحالی که از ابتدای انقلاب 
صنعتی اول، کشــور ما دچار درگیری های داخلی بود و از آن چیزی که در دنیا اتفاق می افتاد 

غافل و بی خبر بودند.
مشاور فرمانده معظم کل قوا با بیان اینکه زمانی که انقلاب صنعتی دوم در جهان اتفاق افتاد، 
در ایــران اواخر دوره قاجاریــه بود؛ لذا باز هم ما در عقب افتادگی و غفلت کامل بودیم و جنگ 
جهانی اول نیز ایران را در معرض فروپاشی کامل قرار داده بود، افزود: جهش در حوزه دیجیتال 
و پردازش اطلاعات، قلب انقلاب صنعتی ســوم اســت و خوشبختانه در این حوزه، ما بخشی از 
عقب افتادگی خود را خصوصاً پس از پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی با سرعت جبران کردیم.

امیر ســرتیپ حاتمی، با تاکید بر اینکه امروز در آســتانه انقلاب صنعتی چهارمی هستیم که 
ویژگی ها و فناوری های برجســته آن در حال آشکار شدن اســت، گفت: امروز پدیدآورنده هوش 
مصنوعــی ابــراز نگرانی می کند که این فناوری چه اتفاقی را را رقم خواهد زد و حوزه های دیگری 
نیز نظیر رباتیک، زیســت فناوری، فراصوت، فضائی و... از ماحصل ها دستاوردهای انقلاب صنعتی 

جدید هستند.
به گزارش ایســنا، وی با بیان اینکه امروز عمق و دامنه تأثیر این تحولات در زندگی بشــر 
فزاینده اســت، اظهار داشــت: ما در حوزه پدافند هوائی نمی دانیم که در ۱۰ تا ۲۰ سال آینده 
با چه فناوری هایی مواجه ایم؟ و در بحث موشــک ها با چه ســرعت و چه قدرت انفجاری مواجه 
هســتیم؟ ریزپرنده ها چه نقشــی ایفا خواهند کرد؟ آیا تهدید واقعی مــا هواپیماها، پهپادها و 
موشــک ها هستند یا ریزپرنده هایی هســتند که از ترکیب این فناوری ها نظیر هوش مصنوعی، 

قدرت انفجاری، ارتباطات کوانتومی و... به یکباره با ۵۰۰۰ ریزپرنده مواجه خواهیم بود؟
مشــاور فرمانده معظم کل قوا تأکید کرد: این موضوعات نشــان می دهد که چه رسالت و 
ماموریت خطیری بر دوش پژوهشــگران، دانشــمندان و محققین عرصه های دفاعی نهاده شده 
اســت، چرا که از یک جهت دارای یک عقب ماندگی تاریخی هســتیم و از طرفی دیگر سرعت 

تحولات بسیار بالاست و از بعدی دیگر نیز عمق این تأثیرات بسیار زیاد است.
وی بیان داشــت: شــرایطی که امروز با جنایت علیه مردم  غزه به وجود آمده است، جای 
تردیدی باقی نمی گذارد که نظام سلطه و استکبار جهانی، شورای امنیت سازمان ملل متحد را 
از درجه اعتبار ساقط کرده اند؛ درحالی که شورای امنیت باید برای مردم دنیا امنیت و آرامش 
به ارمغان آورد، اما قوانین ضدبشری و ضدانسانی و همچنین مسائلی مانند حق وتو، سازوکارهای 
شــورای امنیت ســازمان ملل را به اندازه ای تنزل داده که در مقابل این جنایات، هیچ کاری از 

آن ساخته نیست و کاملا منفعل است.
امیر حاتمی با تأکید بر اینکه در چنین شــرایطی، عاملی که می تواند برای کشورها توازن و 
تعادل ایجاد کند، قدرت دفاعی اســت و در این بین، قدرت پدافند هوائی جایگاه بســیار ویژه ای 
دارد، افزود: اگر رزمندگان مقاومت فلســطین از تعدادی ســامانه پدافند هوائی برخوردار بودند و 
رژیم صهیونیستی احساس می کرد که تعدادی از هواپیماهای آنها می تواند هدف قرار گیرد، شرایط 
دیگری در غزه حاکم می شــد اما با این وجود رزمندگان فلســطینی در جبهه زمینی توانسته اند 

جنایتکاران رژیم صهیونیستی را زمین گیر کنند.
در پایان این مراســم از جمعی از پژوهشــگران، محققین و نویســندگان برتر نیروی پدافند 

هوائی تجلیل شد.
نمایندگی ایران در مقر اروپایی سازمان ملل متحد:

مسلمانان و مسیحیان در غزه در كریسمس زیر آتش هستند 
چون شورای امنیت درخواست آتش بس نمی دهد

نمایندگی ایران در سازمان ملل در ژنو در پیامی نوشت: مسلمانان و مسیحیان در 
غزه در ایام کریسمس غزه زیر آتش هستند، چون شورای امنیت درخواست آتش بس 

نمی دهد.
نمایندگی ایران در ژنو در پیامی در شبکه اجتماعی ایکس به مناسبت میلاد مسیح و کریسمس 
با انتشــار تصویری از کلیسای سنت پرفیریوس که در ماه اکتبر توسط رژیم اسرائیل مورد حمله 
قرار گرفت، نوشــت: هر سال در ایام کریسمس در فلسطین، جایی که حضرت عیسی )ع( به دنیا 
آمد، فلسطینی ها میلاد عیسی )ع( و تولد دوباره امید را جشن می گیرند. امروز بیت لحم احساس 
پوچی و فلسطین نیز احساس شکستگی می کند. هم مسلمانان و هم مسیحیان در غزه زیر آتش 

هستند، زیرا شورای امنیت سازمان ملل متحد درخواست آتش بس را نمی دهد.
به گزارش ایسنا، آمریکا برای چندمین بار طی هفتاد روز گذشته قطعنامه های شورای امنیت برای 
وضع آتش بس در غزه را وتو کرده اســت. آمریکا با این اقدامات که برخلاف قوانین و مقررات سازمان 
ملل است، ثابت کرد که با حمایت از اسرائیل، عامل اصلی در کشتار غیرنظامیان و شهروندان فلسطینی 
به ویژه زنان و کودکان و تخریب زیرساخت های حیاتی در غزه است. این میراث سیاست های ضدبشری 
و نژادپرستانه مقامات ایالات متحده برای آیندگان است که در میان تظاهرات و راهپیمایی های سراسری 

در ایالات متحده و دیگر شهرهای دنیا، همچنان به حمایت خود ادامه می دهد.

تأكید ایران و افغانستان
بر اجرائی كردن سازوكارهای حل مشکلات مهاجران

نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانســتان و سرپرســت وزارت امور خارجه 
افغانستان بر اجرائی کردن سازوکارهای حل مشکلات مهاجران این کشور تاکید کردند.
امیر خان متقی سرپرست وزارت خارجه دولت افغانستان که برای حضور در کنفرانس بین المللی 
با موضوع فلسطین به تهران سفر کرده است، روز یک شنبه )سوم دی ماه( با حسن کاظمی قمی 

نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان دیدار و گفت وگو کرد.
در این دیدار دو طرف در خصوص موضوع گروه تماس منطقه ای با ابتکارات کشورهای منطقه 

که ایران همیشه از این موضوع حمایت کرده به تبادل نظر پرداختند.
در اجلاس قازان این موضوع از ســوی ایران مطرح و در بندهایی از بیانیه پایانی آن اجلاس 
هم قید شــده بود و امروز نیز بار دیگر با هیئت افغانســتانی این موضــوع مطرح و طرف ایرانی 
خواســتار تســریع در روند اجرای آن شد تا مشکلات افغانستان هم ذیل فعال شدن گروه تماس 

منطقه ای حل شود.
ایران هم به ســازمان ملل و هم به طرف افغانســتانی گفته اســت که از ابتکارات منطقه ای 

حمایت می کند.
امــروز همچنین دو هیئت مذاکره کننده در خصوص تعامــلات تجاری از حوزه کریدورهای 
تزانزیتی، تعاملات انرژی، برق، گاز و ســایر زمینه های دیگر همکاری های اقتصادی با یکدیگر به 

گفت و گو و تبادل نظر پرداختند.
در خصوص مشــکلات مهاجران افغانســتانی نیز گفت وگوهایی انجام و تاکید شد دو طرف 

سازوکارهایی را برای حل مشکلات مهاجران برنامه ریزی و اجرائی کنند.
بر اساس این گزارش، هیئت  ایرانی و افغانستانی در موضوع حمایت از مردم فلسطین نیز با 
یکدیگر به گفت وگو پرداختند و با توجه به اینکه طرف افغانســتانی از گفتمان ایران در خصوص 

فلسطین حمایت کرد، دو طرف قرار است در این قالب نیز تعاملاتی با یکدیگر داشته باشند.
کنفرانس بین المللی تهران با موضوع فلسطین روز گذشته - دوم دی ماه - در تهران با سخنرانی 
آیت الله ســید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور کشورمان، میهمانان خارجی و وزرای خارجه برخی 
کشورهای اسلامی و منطقه برگزار شد که سرپرست وزارت خارجه دولت افغانستان برای حضور 

در این کنفرانس به تهران سفر کرده است.
به گزارش ایرنا، پیش تر نیز هیئت بلند پایه اقتصادی افغانستان در نیمه آبان ماه امسال به ریاست 
ملا عبدالغنی برادر معاون اقتصادی رئیس الوزرای حکومت طالبان به تهران ســفر و با مسئولان 
اقتصادی جمهوری اسلامی ایران به منظور ارتقای سطح همکاری های تجاری و اقتصادی، توسعه 
روابط دوجانبه و بررســی زمینه  همکاری های بیشــتر در حوزه تجارت، ترانزیت، سرمایه گذاری، 

همکاری های گمرکی و داد و ستد مالی دیدار و رایزنی کردند.

ركورد تولید سالیانه صبا فولاد خلیج فارس
شکسته شد

بندرعباس- خبرنگار کیهان:
مدیرعامل شرکت صبا فولاد خلیج فارس از ثبت رکورد جدید تولید سالیانه بریکت 

گرم آهن اسفنجی در پایان سال مالی این شرکت خبر داد.
دکتر احسان دشتیانه با اعلام این خبر، اظهار داشت: صبا فولاد خلیج فارس موفق شد با عبور 
از میزان تولید سال گذشته خود، برای نخستین بار رکورد تولید سالیانه یک میلیون و 6۲ هزار و 

868 تن بریکت گرم آهن اسفنجی را به ثبت برساند.
مدیرعامل شرکت صبا فولاد خلیج فارس تصریح کرد: همچنین این شرکت برای نخستین بار 
در تاریخ فعالیت خود توانســت رکورد تولید یک میلیون تن را در طول یک ســال مالی ثبت و از 

این رقم عبور کند.
گفتنی است؛ صبا فولاد خلیج فارس نخستین تولیدکننده بریکت گرم آهن اسفنجی )HBI( در 
ایران و از شرکت های زیرمجموعه شرکت سرمایه گذاری صندوق بازنشستگی کشوری است که در 

منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس در بندرعباس قرار دارد.

سرویس سیاسی-
اساسا اولویت اول ما این بوده که دیپلماسی را 
در خدمت حل مسائل اقتصادی مردم قرار دهیم. 
چون اولویت اول مردم و کشور ما بوده است. در 
این جهت هم دولت قابل قبول حرکت کرده است؛ 

هم توسعه روابط با کشورهای همسایه داشته ایم.
علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت در گفت وگو 
با کیهان، درباره دستاوردهای درخشان دولت سیزدهم 
در حوزه دیپلماســی همانند پیوســتن به  شانگهای و 
بریکس و دیپلماسی منطقه ای و همچنین تلاش جریان 
مقابل بــرای تخطئه و ناکارآمد نشــان دادن دولت در 
این حوزه اظهار داشــت: در حوزه دیپلماسی و سیاست 
خارجی نگاه دولت این بوده که هندســه قدرت درحال 
تغییر است و حضرت آقا هم سالهاست این را فرموده اند. 
هندسه قدرت دارد برمی گردد به آسیا، لذا اقتضای نگاه 
بلندمدت این است که ما اولویت سیاست خارجی را به 

حوزه آسیا و همسایگان بدهیم.
وی افــزود: در مرحله دوم هم برای خنثی ســازی 
تحریم ها و هم توسعه روابط اقتصادی سیاسی اجتماعی، 
ما باید اولویت را به همســایگان خودمــان بدهیم. لذا 
دیپلماسی همســایگی اولویت اول سیاست خارجی با 

محوریت موضوعات اقتصادی بوده است.
ســخنگوی دولــت با تشــریح اولویــت دولت در 
دیپلماسی کشــور گفت: اساسا اولویت اول ما این بوده 
که دیپلماسی را در خدمت حل مسائل اقتصادی مردم 
قرار دهیم چون اولویت اول مردم و کشور ما بوده است. 
در این جهت هم دولت قابل قبول حرکت کرده اســت؛ 
هم توسعه روابط با کشورهای همسایه داشته ایم. حتی 
برخی از روابط بعد از ســال ها احیا شده است؛ توسعه 
روابط اقتصادی را داشتیم. روابط اقتصادی ما با برخی از 
۱۵ کشور همسایه، بیش از ۳ برابر شده است. تقریبا با 
همه کشورهای همسایه روابط اقتصادی مان توسعه پیدا 

کرده است و مسیر توسعه ایجاد شده است. 
بهادری جهرمی عنوان کرد: در مسیر آسیا ما عضو 
 شانگ های و بریکس شدیم. تعاملات ما در حوزه تجارت 
جهانی در حوزه آسیا افزایش پیدا کرده است. در حوزه 
راه های تجاری هم ســرمایه گذاری کردیم هم خیلی از 
راه ها که زیر ســاخت اولیه اش بــوده در همین مدت از 

شــروع به کار دولت فعال شــده است. مثلا قطاری که 
از روسیه به هند رفت، قطاری که از قزاقستان به ترکیه 
رفت یک مســیر فعال شد و امید داریم که باز هم فعال 
بشود. یعنی در حوزه های همسایگی هم اقدامات فعال 
بوده، هم اطلاع رســانی رســانه ای در آن حوزه صورت 
گرفته است. من دانشگاه هایی که می روم کمتر موردی 
هســت که در حوزه دیپلماســی و سیاســت خارجی 
دانشجوها نقد داشته باشند. برعکس دانشجوها عموما در 
حوزه سیاست خارجی تشکر می کنند، به طور خاص از 
حوزه وزارت خارجه و معنای این تشکر این است که این 
صدا به گوش دانشجو و جامعه مخاطب رسیده است که 
تشکر و تقدیر می کند و بعد هم دو تا نقد مطرح می کند. 
این برعکس حوزه اقتصادی و معیشت است که معمولا 

نقد می کنند. 
وی با مطرح کردن این نکته که دید دولت سیزدهم 
حزبی و جناحی نیســت بیان کرد: یک نکته دیگر این 
است که در حوزه سیاست خارجی نگاه این دولت حزبی 
و جناحی نبوده است. متاسفانه برخی افراد منافع ملی را 
با منافع سیاسی و حزبی خلط می کنند. همه ما در حوزه 
سیاست خارجی یک ملت، کشــور و نظام هستیم در 
حوزه تامین منافع ملی برای کل نظام مان یکی هستیم. 
اینکه یک دستاوری محقق شد؛ مثلا عضو  شانگهای و 

بریکس شدیم دستاورد کشور هست. برای همه هست.
وی در ادامه گفت: اینکه بخواهیم حزبی و جناحی 
نگاه کنیم و بگوییم این برای این دولت یا آن دولت نشود 
یا چون او کرده ما آن را زیر ســؤال ببریم، نگاه درستی 
نیســت. هم آفات داخلی دارد و شــیرینی دستاورهای 
خارجی برای مردم لمس نمی شــود. هم آفات خارجی 
دارد، یعنی اگر چند صدایی به خارج مخابره شود ممکن 
اســت که طرف های بیرونی ارزیابی هــای متفاوتی از 
فضای ملی داشته باشند و تصمیم گیری ها و کنش های 
متفاوتی را نســبت به آن کشور داشته باشند. احساس 
کنند آن کشور در یک حوزه ای یکصدا نیست یا امکان 
ایجاد تفرقه و ایجاد اختلاف دارند. در حوزه سیاســت 
خارجی نگاه دولت این بوده کــه وارد چندصدایی ها و 

حاشیه نشود.
سخنگوی دولت افزود: البته در همه حوزه ها اولویت 
دولت این بوده که وارد حاشــیه نشود و به اصل یعنی 

خدمت به مردم و حل مسائل مردم بپردازد. این اولویت 
در حوزه سیاست خارجی مضاعف و جدی تر بوده است. 
شــاید یکی از دلایلی که دولــت در برخی حوزه های 
سیاســت خارجی ورود نمی کند و پاسخ نمی دهد این 
هست که سیاست خارجی حوزه ای نیست که بخواهیم 
اختلاف نظرها یا سلیقه سیاسی را دخیل در این حوزه ها 

کنیم.
مجوز واردات 2 هزار دستگاه اتوبوس بین شهری را

صادر کردیم
علی بهــادری جهرمی با در پاســخ بــه وضعیت 
حمل ونقل و وضعیت مسکن در دولت سیزدهم عنوان 
کرد: در حــوزه حمل ونقل بگویم؛ مثلا ما فقط ســال 
گذشــته مجــوز واردات ۲ هزار دســتگاه اتوبوس بین 
شهری را صادر کردیم. تولید هم سرمایه گذاری شده که 
الحمدلله الان به تولید رسیده است. آن هم با محوریت 
اتوبوس های برقی داخل شهری که آلایندگی هم نداشته 
باشند. اولین اتوبوس های برقی ۴۰ دستگاه یک جا هفته 
گذشته در ســفر استانی رئیس جمهور به البرز، تحویل 
شــهرداری کرج شد. در حوزه هواپیما و ریل و راه آهن 
مشابه همین است که آمارهای اینها موجود است. اینکه 
چه میزان قرارداد تولید داخل بستیم هم مجوز واردات 
دادیــم. جزء معدود مواردی بــود که دولت بارها مجوز 
واردات برای آن صادر کرد؛ چه ریل، چه قطار، به دلیل 
اینکه در کنار تولید و قراردادهای داخل دیدیم که خیلی 
از نیاز روز عقب ماندیم و باید برای آن سرمایه گذاری و 

تامین منابع می شده است. 
وی با اولویت شــمردن مسکن در دولت سیزدهم 
اظهار داشــت: در حوزه مســکن و راه و شهر ســازی 
به طــور کلی عرض می کنــم؛ طرح های حــوزه راه و 
شهر ســازی و مســکن واقعا اولویت دولت است چون 
حوزه های زیرساختی اســت. ولی یادآوری می کنم که 
حوزه زیرســاختی حوزه بلندمدت است. یعنی اگر یک 
پروژه امروز شــروع بشود حداقل ۲ سال تا ۵ سال دیگر 
بهره برداری آن زمان می بــرد. حوزه های میان مدت به 

بالاست و حوزه های بلندمدت است. 
ســخنگوی دولت مطرح کرد: مثــلا وقتی راه آهن 
خاش زاهــدان فعال می شــود و فرودگاه ســقز فعال 
می شــود یا وقتی آزادراه اصفهان شیراز فعال می شود 

اینها عموما حتی تا ۲۰ ســال معطــل بودند این فعال 
شدن یعنی امروز دولت دارد ســرمایه گذاری می کند. 
یعنــی هم نهضــت تکمیــل نیمه تمام ها هم شــروع 
طرح های جدید، یا طرح های جدیــد فاز دوم فرودگاه 
امام خمینی، یا بهره برداری فرودگاه کیش و.. همه اینها 
یعنی سرمایه گذاری صورت می گیرد و منابع جهت داده 
می شــود به این حوزه زیرســاختی، چه در حوزه راه و 
شهر ســازی و چه در حوزه نیرو یعنی برق و آب و چه 
در حوزه انرژی، در حوزه های زیرســاختی واقعا دولت 

سرمایه گذاری و توجه جدی داشته است.
بهادری جهرمی افزود: در حوزه مسکن بیش از یک 
میلیون و هشتصد هزار در حال تکمیل هست. هم یک 
طبقه حیاط دار در حال ساخت است و هم عمودی  سازی 
صورت می گیرد. بســتگی به بافت و جغرافیای منطقه 
دارد. امکان تامین زمین مناسب تر باشد در آنجا توسعه 
به سمت یک طبقه ای حیاط دار داده می شود که امکان 
مناسب تری برای خانواده های و فضای یک خانواده ایجاد 
بکند. اما جایی که زمین نیست عمودی ساخته می شود 

و هر دو هم متقاضی خودش را دارد. 
وی در پایان ابراز داشت: در حوزه مسکن حمایتی 
۵۰۰ هزار واحد درحال اجراست که با همکاری نهادهای 
انقلابی و کمیته امداد و بنیاد مستضعفان و بهزیستی و 
نهادهای حمایتی ملی، هم در حوزه مســکن روستایی، 
هم وام مسکن روستایی افزایش پیدا کرد. در شهرهای 
کوچــک زیر ۲۰ هزار نفر نیز میزان وام با ســود پایین 
برایشــان در نظر گرفته شد تا بافت جمعیتی به سمت 
روستاها و شــهرهای کوچک ترغیب شود. با متراژهای 
زمین بزرگ تر، در حوزه شهرهای بزرگ به ویژه با اولویت 
بافت فرسوده و شهرک ها تعدادی هست که در آمارهای 
وزارت راه موجود اســت. مثــلا در ۱۴۰۲ معادل یک 
میلیون زمین مسکونی، زمین فقط هدف گذاری شده که 
اعطا شود برای کسانی که خودشان می خواهند بسازند. 
۵۰۰ هزار عدد داخل روســتایی و ۵۰۰ هزار شهری و 
تقریبا تــا الان نیمی از این اعطای زمین صورت گرفته 
اســت. یعنی در مسیر اجرا هستیم. البته باید در حوزه 
تامین منابع مالی یا هدایت نقدینگی به سمت مسکن، 
چون از حوطه های پیشــران هســت بتوانیم انشاءالله 

اقدامات با سرعت بیشتر داشته باشیم.

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی گفت: دشمن دنبال این است تا مشارکت 
مردم در انتخابات را کاهش داده و در کشــور 

ناامنی ایجاد کند.
هادی بیگی نژاد، با اشــاره بــه تاکید مقام معظم 
رهبری بر مشارکت حداکثری مردم در انتخابات مجلس 
شورای اسلامی، بیان کرد: مشارکت مردم در انتخابات 
امنیت آفرین است. اگر مشارکت مردم در انتخابات بالا 
باشــد امنیت کشــور ارتقا پیدا می کند. اگر مشارکت 
مردم در انتخابات پایین باشد، طمع دشمنان افزایش 
پیدا می کند و به دنبال آن ناآرامی ها در کشــور ایجاد 

می شود. این برنامه ای است که دشمن دارد.
وی در ادامــه با بیان اینکه دشــمن به دنبال این 
است تا مشــارکت مردم در انتخابات را کاهش داده و 
به دنبال آن در  کشــور ناامنی ایجاد کند، اظهار کرد: 
مجلس قوی دارای چند ویژگی اســت ویژگی اول این 
اســت که افرادی که انتخاب می شوند عالم و کارآمد 
باشند. فرد منتخب باید بداند مشکلات کشور چیست 
و راهکار حل مشکلات چه هستند. افرادی عالم، آگاه 
و کارآمد برای تشکیل مجلس کارآمد و قوی نیاز است. 
نمایندگان مجلس قوی به دور از هیاهو و حرکت های 
نمایشــی در مجلس حضور پیدا کرده و به دنبال حل 

مشکلات هستند.
نماینده مردم ملایر در مجلس شــورای اسلامی، 
تصریح کرد: از سوی دیگر مشارکت بالا در انتخابات با 
رقابت ایجاد خواهد شد. برای افزایش مشارکت مردم در 
انتخابات باید بستر رقابت را فراهم کنیم اما ایجاد رقابت 
نباید خودش عامل کاهش مشارکت در انتخابات باشد. 

زمانی که افرادی ناســالم در مسئولیت قرار می گیرند، 
خود به خود باعث تضعیف روحیه مردم می شود. کسی 
که نشان داده اهل زد و بند و سوءاستفاده مالی به نفع 
خود و به ضرر کشور است. کسی که  نشان داده حاضر 
است منافع ملی را برای منفعت خود یا گروهی به خطر 
بینــدازد، این قبیل افــراد در درازمدت باعث کاهش 

مشارکت مردم در انتخابات می شوند.
بیگی نژاد گفت: فکر نکنیم اگر هر کسی  را تایید 
صلاحیت کنیم منجر به افزایش مشارکت در انتخابات 
خواهد شــد. ممکن است امروز مشارکت افزایش پیدا 
کند اما چهار ســال دیگر چه می شود. وجود کسی که 
مفسد یا حامی مفسدان است، آبروی نظام اسلامی را 
می برد. باید بدانیم ســلامت افراد در مشــارکت مردم 
در انتخابات های آتی مهم اســت باید افراد سالم تایید 
صلاحیت شــوند تا بستر رقابتی ســالم شکل بگیرد. 
گذشــته افراد نیز مهم اســت. ســلامت افراد از روی 
گذشته آن تایید می شود هر آدمی گذشته ای دارد که 

قابل پاک شدن نیست.
حسین زاده: تشکیل مجلس قوی با پشتوانه مردمی

ضامن حرکت صحیح دولت است
حسین حسین زاده، عضو هیئت رئیسه کمیسیون 
انرژی مجلس شورای اسلامی با اشاره به تاکید مقام 
معظم رهبری بر مشارکت حداکثری مردم در انتخابات 
مجلس شورای اسلامی، بیان کرد: مقام معظم رهبری 
همواره در زمان هایی که مسئولان نیاز به روحیه دارند 
نــکات کلیدی را مطرح می کنند. موضوع انتخابات از 
دو جهت حائز اهمیت اســت؛ یکی از منظر داخلی و 
دیگر از منظر خارجی. قطعا مشارکت بالای مردم در 

انتخابات می تواند گامی در جهت تشکیل یک مجلس 
مردمی بوده که هم رضایتمندی مردم را به دنبال دارد 
و هم نشــانه اقتدار کشور است. از منظر خارجی نیز 
زمانی که دشمنان می بینند مردم ما از صبح زود پای 
صندوق رای آمده و ســاعت ها در صف می ایستند تا 
رای دهند، قطعا در برنامه های خود تجدیدنظر کرده 

و مایوس می شوند.
وی در ادامــه اظهار کرد: همــان طوری که مقام 
معظم رهبری تاکید داشــتند، تامین سلامت، امنیت، 
رقابت و مشــارکت در انتخابات مجلس شورای اسلامی 
بسیار مهم است. یک مجلس قوی، متخصص و توانمند 
می تواند ریل گذاری صحیحی برای حرکت دولت داشته 
باشــد. مجلس قوی می تواند بــازوی کمکی دولت در 
حل مشکلات مردم باشد. درست است که کار مجلس 
قانون گذاری و نظارت بر اجرای قانون است اما می تواند 

در حرکت دولت بسیار مؤثر واقع شود.
نماینده مردم لارستان در مجلس شورای اسلامی، 
تصریح کــرد: یک مجلس قوی می توانــد ریل گذاری 
صحیحی انجام داده و مســیر حرکت را برای دولت به 
درســتی تعریف کند. ان شــاءالله با برگزاری انتخابات 
پرشور و مشارکت حداکثری مردم در انتخابات مجلس 
قوی شــکل خواهد گرفت. بنده یقیــن دارم که مردم 
همانند همیشــه که در صحنه حاضر بودند، این بار نیز 

پای صندوق رای حضور پیدا خواهند کرد.
فیروزی پور: با مشارکت حداکثری در انتخابات 

نمایندگانی از دل مردم به مجلس راه خواهند یافت
رحمــت الله فیروزی پور، عضو کمیســیون عمران 
مجلس شورای اســلامی با اشاره به تاکید مقام معظم 

رهبری بر مشارکت حداکثری مردم در انتخابات مجلس 
شورای اسلامی، بیان کرد: قطعا مشارکت در انتخابات 
یک امر لازم و ضروری است. در طول چهل و چهار سالی 
که از عمر انقلاب اسلامی می گذرد، مشارکت مردم در 
انتخابات یکی از موضوعات بسیار مهم است. رهبر انقلاب 

نیز بارها بر این موضوع تاکید داشتند.
وی ادامــه داد: مقام معظم رهبری روز گذشــته 
بار دیگر ابعاد برگزاری یک انتخابات باشــکوه را تبیین 
کردند. مســئولان موظف هستند که بستر مناسبی را 
برای مشارکت حداکثری مردم در انتخابات فراهم کنند.

وی در ادامــه اظهار کرد: باید همه اقدامات در این 
راستا باشد که انگیزه مردم افزایش پیدا کرده و مشارکت 
مردم در انتخابات افزایش یابد. مشارکت حداکثری مردم 
در انتخابات منجر به تثبیت پایه های نظام شده و دشمنان 
و مخالفان نظام اسلامی نیز متوجه خواهند شد که نظام 
ما مردمی و متکی به حضور مردم اســت. تاکنون مردم 
همراهی خود را با نظام در صحنه های مختلف نشــان 
داده اند. ان شاءالله این بار نیز با حضور حداکثری در پای 

صندوق های رای این اتفاق رقم خواهد خورد.
نماینده مردم نطنز در مجلس شــورای اســلامی، 
تصریح کرد: حضور پرشکوه مردم در پای صندوق های 
رای سبب می شود تا نمایندگانی از دل مردم به مجلس 
راه پیدا کنند و مجلسی تشکیل خواهد شد که برآیند 

افکار عمومی جامعه است.
فیروزی پور گفت: قطعا مشارکت حداکثری مردم در 
انتخابات سبب می شود تا مجلس قوی تر و کارآمدتری 
تشکیل شود. بدین  ترتیب از تفکر جمعی مردم در مسیر 

حل مشکلات کشور استفاده خواهد شد.

سفیر جمهوری اســلامی ایران در مسکو با 
اشــاره به واقعه کربلا، نمود عینی آن در جهان 
معاصر را در تحولات غزه دانســت و با تمجید 
رشادت مقاومت فلســطین گفت: اصل محوری 
در مکتب شهید سلیمانی این است که در جبهه 
»الله اکبر« باید مقاومت کرد. تسلیم و خودباختگی، 

راه حل نیست.
کاظم جلالی، شامگاه شنبه ۲ دی در آیین چهارمین 
ســالگرد شهادت ســرداران رشید اســلام حاج قاسم 
سلیمانی و حاج ابومهدی المهندس در مرکز اسلامی 
مسکو افزود: در مکتب شهید سلیمانی، نفاق و تظاهر، 
غلط اســت و این مکتب برخلاف روش برخی حاکمان 
منطقه و جهان است که در مقابل ظلم جاری بر مردم 
فلسطین به صدور بیانیه بسنده می کنند و از اقدام عملی 

در توقف ظلم و تعدی خوددای می کنند.
وی با اشــاره به حضور سردار سلیمانی در خطوط 
مقــدم و مخاطره آمیز نبرد به عنوان فرمانده میدان، از 
وی به عنوان اســطوره مقاومت و ایستادگی یاد کرد و 
بیانــات مقام معظم رهبری با این مضمون که شــهید 
سلیمانی یک شخصیت و فرد نیست، بلکه یک مکتب 

است را یادآور شد.
سفیر ایران در روسیه خاطرنشان کرد: در عرصه جهانی، 
برای حل مشــکلاتی که وجود دارد راه حل های گوناگونی 
ارائه شده است، و جا دارد که بررسی شود که  کدام راه حل، 
راه حل متینی بود که شهید سلیمانی در آن مسیر پای نهاد 

و شخصیت و منش وی را به مکتب تبدیل کرد.

وی بــا بیان اینکه همه مشــکلات امروز و دیروز 
جهان از یک ریشــه واحد برخوردار هستند، گفت: آن 
مشکل این است که برخی انسان ها تلاش کردند که در 
جایگاه خدا قرار گیرند و از انســان های دیگر خواستند 
که انسان را که به دلایل ساختگی از دیگران برتر جلوه 

می دهند، تبعیت کنند.
جلالــی از ایالات متحده آمریکا و تلاش های این 
کشــور برای تحمیل اراده و معیارهای خود به دیگر 
کشــورها را مصداق این نگاه در عرصه جهانی دانست 
و گفت: جریان دیگری در تاریخ حول شعار »الله اکبر« 
شــکل گرفت که بر مبنای وحدانیت خداوند اســت. 
کسانی خود را بنده خدا دانستند و اطاعت خدا واجب 
دانستند نه اطاعت بندگان خدا؛ برخلاف آمریکایی ها 
که می خواهند با زور، زر و تزویر خودشان را بر بشریت 

غالب کنند.
سفیر ایران در مسکو تصریح کرد: امروز دیگر سخن 
گفتن از آمریکا و جنایات این کشور کار سختی نیست، 
چرا که همه افکار عمومی دنیا این را فهمیده اند؛ اکنون 

مگر صحنه غزه به جز صحنه کربلا است؟
وی ادامه داد: اگر دیــروز، جنایات صورت گرفته 
در کربــلا برای برخی غیرقابل بــاور بود و این موضوع 
را مطرح می کردند که مگر می شــود قوم و قبیله ای به 
حدی از قســاوت برسند که به زن و بچه و پیر و بیمار 
رحــم نکنند؛ حال آنکه ایــن وضعیت امروز در غزه به 

وضوح دیده می شود.
 جلالــی گفت: در واقعه کربــلا، آب را بر فرزندان

امام حسین بستند. امروز نیز آب را بر مردم غزه بسته اند؛ 
آیا در جهان امروز، یزید دوران قابل شناسایی نیست؟

ویژگی های مکتب شهید سلیمانی 
سفیر ایران در مسکو در بخش دیگری از سخنان 
خود به تبیین ویژگی های مکتب شــهید ســلیمانی 
پرداخت و گفت: مشخصه اولیه این مکتب این است که 
در جبهه خدا هستیم که مبتنی بر بندگی و ایستادگی 
در راه خدا است. به گفته وی، مشخصه دوم مکتب شهید 
سلیمانی، نفاق نورزیدن، انجام وظیفه به شکل مطلوب 
است و در خط مقدم بودن و آرزوی شهادت داشتن در 

این مسیر با اعتقاد کامل. 
جلالی ادامه داد: مشــخصه ســوم مکتب شهید 
سلیمانی، نجات همه انسان ها و انسانیت، فارغ از تفاوت 
مذهب، دین،  کشور و شکل و شمایل افرادی است که 
باید نجات دهیم. شهید سلیمانی، انسانیت را نجات داد. 
وی با طرح این پرسش که آیا شهید سلیمانی به میدان 
رفت که شــیعیان را نجات دهد؟ یادآور شد: در عراق، 
تمام مناطقی که توسط داعش اشغال شد، برادران اهل 
سنت زندگی می کردند و در برخی مناطق دیگر عراق 
و سوریه هم مسیحیان و آشوری ها زندگی  می کردند، 
از این رو می توان گفت که شــهید سلیمانی، انسان و 

انسانیت را نجات داد.
جلالی اظهار داشــت: جریان نفس پرســت و خدا 
ناپرســت، خیلی از ابعاد این مکتب را نمی تواند درک 
کند و بفهمد همچنان که امروز تصورات اشتباهی درباره 
شکل گیری عملیات طوفان الاقصی مطرح می شود، غافل 

از اینکه فرزندان، پدران و مادران شهدای امروز غزه، در 
آینده انتقام خون شهیدان خود را خواهند گرفت و نیازی 
به نیابت از دیگران برای رشادت و تلاش برای دستیابی 

به حقوق از دست رفته ملت فلسطین ندارند.
وی با بیان اینکه آمریکایی ها در عملیات تروریستی 
خود علیه ســردار شــهید ســلیمانی و همرزمان وی 
از جمله حاج ابومهدی المهندس، جســم شــهدا را از 
 بین بردند اما از این شــهادت، مکتب شهید سلیمانی

متولد شد.
ســفیر ایران در مسکو یادآور شد: عاملان شهادت 
شهید ســلیمانی امروز در عالم منفور هستند و شهید 
سلیمانی محبوب اســت چون این سردار شهید ذوب 
در خدا و اعتقادات خود بود و راه او همیشــه پررهرو و 

ادامه دار خواهد بود.
جلالی همچنین با گرامیداشت یاد شهید ابومهدی 
المهندس، رشــادت های وی و دیگر همرزمان شهید 
سلیمانی را گویای پیوندهای ملت های ایران و عراق در 

جبهه مقاومت دانست.
حجت الاسلام والمسلمین مهدی بخت آور، رئیس 
مرکز اسلامی مسکو در سخنانی در این آیین به زبان های 
فارسی و ترکی، از سردار سلیمانی به عنوان مالک اشتر 
مقــام معظم رهبری یاد کــرد و به بیان برخی از ابعاد 

شخصیتی این سردار شهید پرداخت.
حجت الاسلام موصلی،  مسئول دفتر آیت الله العظمی 
سیستانی مرجع تقلید شیعیان عراق از دیگر سخنرانان 

این آیین بود.

بیگی نژاد:

 مشاركت حداكثری در انتخابات امنیت آفرین است

در آیین بزرگداشت سردار سلیمانی در مسکو مطرح شد

تسلیم و خودباختگی در مکتب شهید سلیمانی، راه حل نیست

شهرکرد- خبرنگار کیهان:
اقشار مختلف مردم مؤمن و متعهد شهرکرد و 
جمعی از خانواده های معظم شهدای دوران دفاع 
مقدس ، مدافعان حرم و امنیت این شهر و شهرها 
و روستاهای اطراف در میدان امام زادگان حلیمه 
و حکیمه خاتون)س( شهرکرد با شعار »غزه تنها 

نیست« حضور یافتند.
آنان در این محل ، حمایت قاطع خود را از کودکان و 
مردم مظلوم غزه اعلام و تداوم جنایات رژیم کودک کش 
صهیونیســتی را محکوم کردند و خواستار توقف فوری 

حمله به نوار غزه و محاکمه سران اسرائیلی شدند.
در این تجمع که جمعی از مســئولان دستگاه های 
اجرائی استان چهارمحال و بختیاری نیز حضور داشتند 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه شهرکرد با تاکید 
بر این مطلب که ملت مسلمان ایران با احساس مسئولیت 
و تمام قد از ملت مظلوم فلســطین دفاع می کند افزود: 
امروز مردم غزه با وجود همه سختی ها، ظلم ظالمان و 
کشتار بی امان زنان و کودکان، همچنان مقاوم ایستاده اند 
و وظیفه همه کشورهای مسلمان و غیر مسلمان است 
کــه در حمایت از ملت مظلوم فلســطین همچنان در 

صحنه باشند.
حجت الاسلام والمسلمین محمدعلی نکونام اضافه 
کرد: ملت مظلوم غزه تاکنون بیشترین مسائل و مشکلات 
را تحمل کرده اند و حضور مســلمانان و غیرمسلمانان 
جهان در سلسله تجمع های حمایتی، قوت قلبی برای 

آنان به شمار می آید.

اراک- خبرنگار کیهان: 
ضربه ای که در دوران خصوصی سازی با خیانت و 
فساد به هپکو وارد شد، این شرکت را زمین گیر کرد. 
گرچه هم اکنون از این وضعیت خارج شده اما تا نقطه 

مطلوب فاصله زیادی دارد.
 اســتاندار مرکزی در نشست گفت وگوی دولت و بخش 
خصوصی در اتاق بازرگانی اراک با بیان مطلب بالا ضمن اشاره 
به اینکه تامین واگن مورد نیاز مترو تهران از اراک در دستور 
کار قرار گرفته است گفت: تقاضای تولید واگن های مترو تهران 
بین همه شرکت های واگن مسافری کشور به نسبت متناسب 

از جمله واگن سازی مبنای عراق توزیع می شود.
فــرزاد مخلص الائمه افزود: نگرانی در رهاســازی و عدم 

استفاده از ظرفیت واگن سازی پیش رو بود که با این تصمیم 
نگرانی برطرف شــد. و بر همین اساس و نیاز خطوط متروی 

تهران با تولیدات باکیفیت داخلی تامین می شود.
وی اظهــار کرد: رکورد تحویل همزمــان به متقاضیان 
شکســته شده و ۵۰ دستگاه ماشــین آلات راهسازی تحویل 
بهره برداران می شود که نشان دهنده حرکت شرکت در مسیر 

درست است.
اســتاندار مرکزی تصریح کرد: اگرچه شــرکت هپکو تا 
نقطه مطلوب فاصله زیــادی دارد زیرا ضربه ای که در دوران 
خصوصی ســازی با خیانت و فساد خورده، جبران نشده اما از 
وضعیت زمین گیر و زمین خورده خارج شده و جای تقدیر از 

مجموعه سهامداری شرکت وجود دارد.

درتجمع اعتراض آمیز و با شعار غزه تنها نیست

مردم شهركرد خواستار توقف فوری حمله به نوار غزه
و محاكمه سران اسرائیلی شدند

استاندار مرکزی: 

شركت واگن سازی از زمین گیر شدن خارج
اما تا نقطه مطلوب فاصله دارد


